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فـــرارو

گـــزارش
ورود هیات تحقیق و تفحص از دولت  

روحانی به مصوبه ارز ۴۲۰۰ تومانی
 دولت روحانی یک گام 

تا محاکمه؟
آرمان ملی: دبیر هیات تحقیق و تفحص از 
نهاد ریاســت جمهوری در دولت های یازدهم و 
دوازدهم گفت: کار هیــات معطوف به عملکرد 
دولت ســابق در حوزه مالی و حتی مصوباتش 
اســت، با اســتقرار هیات تحقیق و تفحص از 
عملکرد نهاد ریاست جمهوری دولت های یازدهم 
و دوازدهم در نهاد ریاست جمهوری، این هیات 
قصد دارد به تخلفات دولت روحانی در موضوع 
سوءاســتفاده ها از ارز ۴۲۰۰ تومانی ورود کند. 
نمایندگان مجلس در جلسه علنی روز ۲۱ دی 
سال ۱۴۰۰ با تحقیق و تفحص از »عملکرد نهاد 
ریاست جمهوری دولت های یازدهم و دوازدهم« 
موافقت کردند. این تفحص ۴ محور دارد اینکه 
»معاونین و مدیران نهاد ریاســت جمهوری در 
تخلفات این نهاد به ویژه عملکرد مالی و مداخله 
در مذاکرات هسته ای و ســلطه بر گلوگاه های 
تولید رانت چه نقشــی داشــته اند.« همچنین 
»نقش حسین فریدون مشــاور رئیس جمهور 
در مذاکرات هســته ای و پیامدهای نامطلوب 
مداخلات ایشان چه بوده اســت.« محور دیگر 
تفحص پیرامون »نقش رئیس دفتر روحانی در 
انتصاب مدیران موسسات اقتصادی، کارخانجات، 
بانک ها و مراکز حســاس و درآمــدزاد« بوده و 
آخرین محور نیز »بررســی نقش تیم اقتصادی 
دولت روحانی به ویژه معاون امور اقتصادی اش، 
نهاوندیان در تزریق ۱۸میلیارد دلار به بازار ارز و 
هدر دادن ذخایر ارزی کشور و همچنین توزیع 
۶۰ تن طلاست که در راستای کنترل قیمت طلا 
صورت گرفت اما هیچگونه نتیجه مثبتی نداشته 

و باعث هدر رفتن منابع بیت المال گردید.«
 کار هیات معطوف به عملکرد مالی و 

حتی مصوباتش است
بعد از موافقــت مجلس با این درخواســت 
تفحص، موضوع به کمیسیون شــوراها ارجاع 
شــد و در جلســه ۵ بهمن سال گذشــته این 
کمیســیون ۱۵ نفر به عنــوان اعضای تفحص 
انتخاب شدند که شامل محمدحسن آصفری، 
محمدصالح جوکار، فاطمه مقصودی، احســان 
ارکانی، علیرضا سلیمی، روح ا... نجابت، رسول 
فرخی میــکال، علی اصغر عنابســتانی، مجید 
نصیرائی، ســیدناصر موســوی لارگانی، اقبال 
شاکری، حسین امامی راد، علیرضا پاک فطرت، 
سید جواد حسینی کیا و ســید محمد مولوی 
هستند. چند روز بعد نیز هیات رئیسه تفحص 
از نهاد ریاست جمهوری دولت  روحانی تعیین 
شد که به موجب آن آصفری به عنوان رئیس و 
فرخی میکال و مقصودی به عنوان نواب رئیس 
و ارکانی به عنوان دبیر هیات تحقیق و تفحص 
انتخاب شدند. با تعیین هیات رئیسه تفحص از 
نهاد ریاست جمهوری دولت  روحانی، این هیات 
در ساختمان کوثر مســتقر شد؛ احسان ارکانی 
دبیر هیات تحقیق و تفحص در توضیح اقدامات 
این هیات گفت: از یک ماه و نیم پیش کار هیات 
تحقیق و تفحص از نهاد ریاســت جمهوری در 
دوره های یازدهم و دوازدهم شروع شده و دفتر 
هیات در طبقه ۶ ســاختمان کوثر نهاد ریاست 
جمهوری مســتقر اســت. وی ادامه داد: هیات 
تحقیق و تفحص از نهاد ریاســت جمهوری در 
دوره های یازدهم و دوازدهم مشغول رسیدگی، 
ارزیابی و بازرسی از موضوعات محورهای تفحص 
است و در این راستا از کارمندان و مدیران مطلع 
و کسانی که از مجموعه خارج هستند اما اطلاع 
دارند، جمع آوری اطلاعات می کنند. این نماینده 
مجلس شورای اســلامی با بیان اینکه تفحص 
دارای موضوعات متنوع و مختلفی است تاکید 
کرد: طبق آیین نامه داخلی مجلس تا زمانی که 
گزارش تفحص نهایی نشــود، نمی توان درباره 
جزئیات آن اطلاع رســانی کرد چون محرمانه 
است اما به صورت کلی کلیت محورهای تحقیق 
و تفحص بررســی دخالت های غیرمســئولانه 
برخــی افــراد در تصمیم گیــری  مصوبــات و 
سوءاستفاده هایی است که از ارز ۴۲۰۰ تومانی 
یا موضوعات دیگر شــده اســت. ارکانی اضافه 
کرد: بعد از اتمام رسیدگی ها، اگر اقدامی خلاف 
قانون رخ داده و سوءاستفاده و دخالت شخصی 
و سیســتماتیک انجام شده باشــد، بررسی و 
اطلاع رسانی می شود، از طرف دیگر در گزارش 
اقدامات قانونی صورت گرفتــه هم قید خواهد 
شد. دبیر هیات تحقیق و تفحص از نهاد ریاست 
جمهوری در دولت های یازدهم و دوازدهم با بیان 
اینکه کار هیات معطوف به عملکرد دولت سابق 
در حوزه مالی و حتی مصوباتش اســت، افزود: 
اگر هیات تفحص به این جمع بندی برســد که 
تراکنش های مالی اعــم از پرداخت ها، تبادلات 
مالی و سند و هزینه ای خارج از قانون بوده آن را 
به عنوان تخلف ثبت کرده و مورد رسیدگی قرار 
می دهد. وی اضافه کرد: در موضوع استخدام ها 
هم اگر اســتخدامی خارج از مجوزهای قانونی 
بوده یا مصوبات فراقانونی وجود داشــته باشد، 
هیات تفحص آن را رسیدگی خواهد کرد. تمامی 
این بررسی ها با همکاری دیوان محاسبات و سایر 
دســتگاه های نظارتی انجام می شود. همچنین 
این پیگیری ها بر اســاس یکســری شکایات و 
تخلفات ذکر شده و گزارش ها بر اساس راستی 
آزمایی است تا تخلفات مشخص شود. ارکانی در 
پایان درباره اینکه چرا به این تخلفات در زمان 
استقرار دولت قبل رسیدگی نشده است، گفت: 
علت اصلی این است که دیوان محاسبات و سایر 
دستگاه های نظارتی تا زمانی که دولت مستقر 
است خیلی امکان ورود و رسیدگی در حوزه نهاد 
ریاست جمهوری ندارند و معمولا پس از پایان 

دوره چنین فضایی فراهم می شود. 

آرمان ملی: شاید اگر این پرسش در جامعــه 
مطرح شود که نوع رویکرد صداو سیما با چهره های 
محبوب، خوانندگان قطعه های مطرح و برنامه های 
مخاطب آور چگونه است برخی این نظر را بدهند که 
صداو سیما بعضا با رویکردهای حداقلی خود باعث 
شده تا موجبات ناراحتی برخی چهره های هنری 
و رسانه ای فراهم شود. لذا به نظر می رسد که اگر 
صدا وسیما حداقل در دوران مدیریت جدید خود 
بخواهد شرایط متفاوت و تازه ای را تجربه کند باید 
نوع رویکرد خود را نسبت به چهر ه های محبوب و 
تاثیر گذار تغییر دهد؛ طوری که این چهره ها خود 

متمایل به همکاری با صداو سیما شوند. 
 رویکردها به صداو سیما

رویکرد صدا وسیما طی  سال ها و شاید بهتر 
بگوییم دهه های گذشته نسبت به هنرمندان و 
چهره های رسانه ای محبوب و مردمی به گونه ای 
بوده است که بیشتر نگاه ممیزی را نسبت به این 
افراد پیش گرفته است یا حتی قطعه های خوانندگان 
مشهور را نیز بدون اجازه صاحب اثر منتشر و پخش 
نموده است که شاید برجسته ترین نمونه در این 
راستا را بتوان قطعه  های استاد آواز ایران مرحوم 
محمدرضا شجریان قلمداد کرد. هر چند که این 
تمام موضوع نیست و آنطور که گفته شود رویکرد  
صدا وسیما باعث شده تا چهره های محبوب نیز به 
واسطه این نوع رویکردها عطای حضور در این رسانه 
را به لقای خود ببخشند یا اینکه کنار گذاشته شوند. 
نمونه بارز این مساله را نیز میَ توان در شخصیتی 
همچون عادل فردوسی پور، تهیه کننده، مجری و 
گزارشگر ورزشی دید که با وجود محبوبیت همه گیر 
برنامه اش در جامعه به عنوان مخاطب آورترین 
برنامه تلویزیون با بی مهری و رویکردهای سلیقه ای  
برخی مدیران میانی صدا وسیما کنار گذاشته شد. 
این در حالی است که این رویکرد سابق بر این در 
خصوص چهره  هایی چون محمدرضا حسینیان 
مجری و تهیه کننده، محمود شهریاری؛ مجری، رضا 
رشیدپور؛ تهیه کننده و مجری در مقاطع مختلف در 
برهه هایی از زمان رخ داده است. شاید بتوان آخرین 
نمونه از این رویکرد را در خصوص سروش صحت 
هنرمند سینما و تلویزیون و مجری برنامه کتاب باز 
دیده باشیم که  یکباره از این عرصه کناره گذاشته 
شده است. با این حال مساله در همین  جا خلاصه 

نمی شود و به نظر می رسد که برخی چهره های برتر 
حاضر به  موسیقی کشور نیز به دلیل همین رویکرد̀ 
همکاری با صدا وسیما نیستند. چه اینکه اگر نگاهی 
به مناظرات انتخابات ریاست جمهوری ۱۴۰۰ 
بیندازیم این مساله را به وضوح می بینیم. جایی که 
پیش از آغاز مناظره نخست شاهد پخش قطعه ایران 
من با صدای همایون شجریان بودیم اما واکنش  های 
پس از آن بود که مساله را شکل داد. چنانکه این اقدام 
صدای دوستداران شجریان را درآورد. در همان زمان 
نیز پوریا سوری ترانه سرای »ایرانِ من« اعتراض 
خود را نسبت به نشر آن در آغاز مناظره اعلام کرد 
و در واکنش به این موضوع در توئیترش نوشت: 
»برخلاف اعلام نظر صریح همایون شجریان و سهراب 
پورناظری مبنی بر اینکه صداو سیما حق پخش و هر 
گونه استفاده تبلیغی از ترانه »ایرانِ من« را ندارد، این 

ترانه از تلویزیون پخش شد که به آن معترض هستم.« 
البته از این دست مسائل کم نیست و برخی بر این 
باورند که صداوسیما انتظار داشته دیگران زحمت 
تولید آثار فاخر موسیقی را بکشند اما او بدون پرداخت 
هزینه، آنها را برای مخاطبان خود پخش کند. شاید 
هم از این جهت بوده که مرحوم استاد شجریان تا 
زمانی که در قید حیات بود اجازه پخش آثارش را در 
صدا وسیما نداد. حال باید دید این نوع رویکردهای 
نسبت به صاحبان اثر، هنرمندان وچهره های محبوب 
ادامه پیدا خواهند کرد یا اینکه در دوره جدید شاهد 

تغییراتی در این خصوص خواهیم بود. 
 کنسرت ها حتما برگزار می شوند

مراسم رونمایی و نشســت خبری آلبوم گاه 
فراموشی با صدای همایون شجریان و آهنگسازی 
فردین خلعتبری، رضا موســـوی مدیر هنری پروژه 

با همراهی مسئولان ایکس ویژن اسپانسر آلبوم ظهر 
روز پنجشنبه ۲۲اردیبهشت ماه در تالار وحدت تهران 
برگزار شد. هومن خلعتبری و همایون شجریان در 
ابتدای برنامه به حاضران خوش آمد گفتند. در 
ادامه خلعتبری گفت این چهارمین همکاری من با 
همایون است. در واقع موسیقی سریال جیران و آلبوم 
گاه فراموشی سومین و چهارمین همکاری ماست. و 
کیست که از همکاری با همایون شجریان رضایت 
نداشته باشد. هومن خلعتبری در ادامه، درباره این 
موضوع که چرا در آلبوم گاه فراموشی از نوازندگان 
غیر ایرانی بهره برده، گفت: این اثر مبتنی به موسیقی 
است که به نوازندگان خاصی نیاز داشت. او افزود: 
این اثر کوارتتی چهارنفره است و در آن رویکردی 
داریم که بداهه نوازی با یک گونه خاص بخشی از آن 
است. من با شیوه و آثار دوتا از نوازندگان آشنا بودم. 
دونوازنده دیگر هم در کارشان تبحر دارند. او ادامه داد: 
اگر نوازندگان دیگری قطعات آلبوم را می نواختند، اثر 
تمبر دیگری پیدا می کرد و آنی نبود که الان هست. 
در ادامه مراسم، همایون شجریان گفت: آلبوم گاه 
فراموشی در کل آمیزه ای از موسیقی ایرانی و جز است 
و نقطه مشترک ایهامی است که در آن وجود دارد. 
همایون توضیح داد: فردین اشعار آلبوم را سروده و 
آهنگ آنها را ساخته است. در چنین مواردی باید به 
شعر و موسیقی نگاه مشترک داشته باشیم چون از 
هم جدا نیستند. همایون گفت: نوازندگان در کارشان 
چیره دست هستند و فردین بر اساس ویژگی هایشان 
به ساخت قطعات پرداخته و بخش هایی هم بداهه 
بوده اند. کلیت آلبوم پیچیده نیست و متشکل از چهار 
نوازنده و یک خواننده است. شجریان در ادامه درباره 
برگزاری کنسرت های گذشته و آینده اش اظهار 
داشت: اجرای زنده را زیاد درباه اش صحبت کرده ایم. 
به خاطر کرونا اجراهایی متوقف شد و کنسرت هایی 
در داخل و خارج کشور برگزار می شود. کنسرت ها 
حتما برگزار می شوند و من به این اتفاقات تعهد 
اخلاقی دارم. رضا موسوی هم در ادامه برنامه گفت: 
۲۵سال است با فردین خلعتبری همکاری دارم و 
درباره همایون شناختم کمتر بود و طی همکاری 
اخیر هربار با او صحبت می کردم شگفت زده می شدم. 
نمی خواهم تعریف کنم و حرف هایی که میزنم عین 
واقعیت دارد و همایون هنرمندی واقعی و ایده پرداز 

خوبی است. 

آرمان ملی – یاسمین طالقانی: انریکه مورا، 
معاون رئیس سیاست خارجی اتحادیه اروپا سه شنبه 
شب برای دیدار با مقامات وزارت خارجه کشورمان 
در سفری دو روزه به تهران سفر کرده بود اما ظاهرا 
این سفر پایان خوبی برای او نداشت. معاون رئیس 
سیاست خارجی اتحادیه اروپا گفت که در بازگشت 
از تهران در فرودگاه فرانکفورت توسط یک پلیس 
آلمان بازداشت شده است. انریکه مورا در صفحه 
شخصی خود در توییتر نوشت:  »توسط پلیـــــس 
آلمان در فرودگاه فرانکفورت در مسیر بروکسل که 
از تهران برمی گشتم، بدون هیچ توضیحی بازداشت 
شدم. یک مقام اتحادیه اروپا در یک ماموریت رسمی 
با گذرنامه دیپلماتیک اسپانیایی. پاسپورت و گوشی 
هایم را ضبط کردند.« ایرنا در توضیح این اتفاق 
نوشت: »انریکه مورا، معاون مسئول سیاست خارجی 
اروپا به همراه دو نفر از همکارانش، صبح جمعه  
هنگام بازگشت از سفر تهران در فرودگاه فرانکفورت 
توسط پلیس آلمان به طور موقت در حالتی شبیه 
به بازداشت، نگه داشته شدند. مورا و همکارانش از 
فرانکفورت قصد عزیمت به بروکسل، مقر اتحادیه 
اروپا را داشتند.« ایسنا دیروز به این موضوع هم 
اشاره کرد که »انریکه مورا، معاون مسئول سیاست 
خارجی اتحادیه اروپا روز جمعه در توییتی نوشت: در 
این زمان که همچنان منتظر ازسرگرفتن سفرم به 
بروکسل هستم، می خواهم خاطرنشان کنم در زمانی 
که تهران بودم بر لزوم توقف اعدام احمدرضا جلالی و 
آزادی وی به دلایل بشردوستانه شدم. وی با اشاره به 
مسئله بازداشتش توسط پلیس آلمان نوشت: همین 
حالا به همراه دو تن از همکارانم - سفیر اتحادیه 
اروپا در سازمان  ملل در وین و رئیس بخش ایران 
سرویس اقدامات خارجی اروپا - آزاد شدم. ما را به 
دور از یکدیگر نگه می داشتند. آن ها حاضر نشدند تا 
توضیحی درخصوص آنچه که نقض کنوانسیون وین 

به نظر می رسد، ارائه دهند.«
 چرایی بازداشت مورا 

خبرگزاری دولت بازداشت مورا را چنین تحلیل 
کرده است: »مورا سه شنبه شب راهی تهران شد و 
طی روزهای چهارشنبه و پنجشنبه چندین ساعت با 
علی باقری، مذاکره کننده ارشد کشورمان گفت وگو 
کرد.  بحث های مورا و باقری در فضایی مثبت برگزار 
شده و روند و پیشرفت خوبی داشته و گفت وگوها 
تقریبا به مراحل نهایی خود رسیده است. بر اساس 
این گزارش، به نظر می رسد رژیم و لابی صهیونیستی 
مثل سابق با هر گونه پیشرفت در گفت وگوها مخالف 
و از آن نگران بوده است، قصد مانع تراشی در روند 

گفت وگوها را دارد و در این مسیر از هیچ تلاش و 
اقدامی فروگذار نیست. لابی صهیونیستی در بخشی 
از دستگاه های امنیتی آلمان نفوذ خوبی را دارد و 
برخی از گزارش های سرویس های امنیتی این کشور 
که به طور اختصاصی در رسانه های اسرائیلی و درباره 
موضوع ایران منتشر شده اند، در کنار سایر شواهد، 
چنین گزاره ای را تایید می کنند. از طرف دیگر، یکی 
از موضوعاتی که مورا در توییت دوم خود به آن اشاره 
کرده، موضوع حکم اعدام احمدرضا جلالی است 
که به اتهام جاسوسی برای موساد و کمک به ترور 
دانشمندان هسته ای کشورمان در حال حاضر در 
زندان است. در ماجرای فرانکفورت زمینه مخالفت 
با پیشرفت در گفت وگوهای هسته ای دیده می شود 
که از طریق فشار بر فردی که به دنبال تحقق توافق 
است، اتفاق می افتد. و دیگری حمایت از جلالی 
است که عامل رژیم صهیونیستی است. مخرج 
مشترک این دو موضوع، منافع رژیم صهیونیستی و 
دوستان آن است. اما از همه مهمتر، اقدامات فوق که 
ناشی از دستپاچگی و آشفتگی لابی صهیونیستی و 
جبهه مخالف با توافق در وین است، یک نشانه مهم 
و جدی مبنی بر این است که با پیشرفت های اخیر 
در گفت وگوهای تهران، مذاکرات وین به مراحل 
نهایی خود رسیده است. تحلیل دیگر هم به هراس 
از تاثیرگذاری مورا است. مشخص است که مورا با   
پیامی از سوی غربی ها به تهران سفر کرده است. اما 
در روزهای گذشته طرف آمریکایی گوشه و کنایه های 
زیادی در مورد احتمال ناموفق بودن تلاش ها مطرح 
کرده است. ند پرایس سخنگوی کاخ سفید در همین 
زمینه خاطرنشان کرده، واشنگتن به نقطه ای رسیده 
است که برای دو سناریوی احیای توافق هسته ای 
موسوم به »برجام« و یا طرح جایگزین »به صورت 

مساوی« در حال آمادگی است. اینگونه اظهارنظر ها 
می تواند با هدف تحت فشار قرار دادن تهران صورت 
بگیرد. پیش از این هم ایالات متحده اعلام کرده بود 
قرار نیست دیگر پیشنهاد تازه ای بر سر میز مذاکرات 
بگذارد. اما مقامات ایرانی خروج سپاه از فهرست 

تروریستی و برداشته شدن همه تحریم ها را جزو 
شروط اصلی خود برای بازگشت به برجام می دانند. 
حالا باید دید که آیا راه حل میانه انریکه مورا می تواند 
نظر غرب و ایران را به هم نزدیک کند یا هماهنگ 
کننده مذاکرات وین باید دست خالی با تهران 

خداحافظی کند. 
 آلمان توضیح دهد

بازداشت مورا در ایران هم واکنش هایی به همراه 
داشت به عنوان نمونه یک کارشناس ارشد مسائل 
بین الملل گفت: ایران از دولت آلمان نسبت به 
بازداشت موقت »مورا« توضیح بخواهد. رضا نصری 
در صفحه توییتر خود با اشاره به بازداشت موقت 
»انریکه مورا« هماهنگ کننده گفت وگوهای وین 
در بازگشت از تهران در فرودگاه فرانکفورت توسط 
پلیس آلمان نوشت: » با توجه به اینکه مبدأ سفر 
انریکه مورا ایران بوده و گوشی های موبایل اش - که 
ممکن است حاوی اطلاعات مربوط به ملاقاتش در 
تهران بوده باشد - ضبط شده، جا دارد ایران از دولت 

آلمان نسبت به بازداشت موقت او توضیح بخواهد.«

»آرمان ملی« رویکرد چهر ه های محبوب  و صاحب اثر نسبت به صداو سیما را بررسی می کند

جای خالی بزرگان در رسانه ملی 
   همایون شجریان: قصد ندارم با صداو سیما همکاری کنم، این اتفاق رخ نخواهد داد

آرمان ملي ابعاد یك اتفاق ناباورانه را بررسی مي کند:

معماي بازداشت انريكه مورا در فرانكفورت!
 گمانه ها و شواهد نشان مي دهد که لابي صهیونیستي با نفوذي که در دستکاه امنیتي آلمان دارد؛ 

با ضبط گوشي مورا و همراهانش، مي خواستند به اطلاعات تماس هاي او در تهران پي ببرند

غلامعلی حداد عادل:
 در اجرای حذف ارز ترجیحی 

مشکل داریم 
آرمان ملی: رئـــیس شورای ائتلاف 
متاسفانه  انقـــلاب گفت:  نیروهـای 
جریان های سیاسی در خانـــه انقلابی و 
اصولگرایی هستند که مبنای کار خودشان 
را بر تضاد گذاشتند و همیشه دنبال این 
هستند برای این که خودشان را جلوه دهند همه انتقادات 
را متوجه یک نفر می کنند. همیشه می خواهند موجودیت 
خودشان را با تخریب یک نفر اثبات کنند . غلامعلی حداد عادل 
در دومین روز از نخستین نشست کشوری حزب »نسل نو« با 
توصیه به این که کارهایتان را برای خدا انجام دهید، گفت: اگر 
برای خدا کار کنید، خدا هم کمکتان می کند. روی کار برای 
خدا حساس باشید. این امر در همه جا مخصوصا عالم سیاست 
لازم است زیرا در این عالم شیطان حضور دارد. عالم سیاست 
لغزشگاه آدم است خیلی ها تا قبل از ورود به این عرصه آدم 
خوبی هستند اما با ورودشان به این عرصه پایشان می لغزد. 
اگر کار خدایی نکنید، حیات بی نهایت پس از مرگ، از دستتان 
می رود. وی با بیان این که ما در زمانی زندگی می کنیم که بیش 
از ۴۳ سال از پیروزی انقلاب اسلامی گذشته است، گفت: من از 
نسل نو نیستم ولی به نسل نو علاقه دارم. ما روزهای اول انقلاب 
را به یاد می آوریم که آن موقع نسل نو بودیم، بنده به عنوان 
کسی که از سال ۴۱ که امام پرچم نهضت را در قم برافراشت و 
شاهد این قضیه بودم و در راهپیمایی عاشورای ۱۳۴۲ شرکت 
داشتم، می گویم هرچه زمان گذشته اعتقاد بنده به درستی راه 
امام بیشتر شده است. یک آموزه سیاسی امام این بود که به 
غرب اعتماد و اتکا نکنید و اتکای شما به خدا و مردم خودتان 
باشد و این فکر امام بود که او را از مارکسیست ها، قوم گرایان 
و... جدا کرد. حدادعادل با طرح این پرسش که ما در این ۴۳ 
سال از غرب چه دیدیم؟ ادامه داد: امروز دنیا چه از دست این 
کشورهای به ظاهر متمدن می کشد؟ ۴۰ سال پیش به دلیل 
فاصله ای که بین ایران و غرب بود شناخت غرب آسان نبود و 
هرکس به آن جا می رفت دهانش از تعجب باز می ماند. ۱۰۰ 
سال پیش عده ای روشنفکر می گفتند راه نجات ما این است 
که از فرق سر تا ناخن پا فرنگی شویم اما امروز آن چیزی که 
امثال امام در خشت خام می دیدند را جوان ها باید در آیینه 
ببینند. کدام یک از ادعاهای غرب حقیقت دارد؟ ما وقتی راجع 
به غرب فکر می کنیم می بینیم یک تاریخ استعماری دارد که 
خیلی سیاه است اما فکر می کنیم بعد از جنگ جهانی دوم دنیا 
عوض شده است که باید بگویم غرب عوض نشده و ماهیت آن، 
همان ماهیت استعماری است. رئیس شورای ائتلاف نیروهای 
انقلاب با بیان این که امروز غرب با سازمان های بین المللی دنیا 
را تصرف می کند، گفت: درست است که به ظاهر استقلالی به 
کشورها دادند اما روحیه استعماری و استکباری برجای است 
و انقلاب اسلامی در برابر این روحیه ایستاده و موفق هم بوده 
است. شما ببینید با مردم یمن و فلسطین چه کردند؟ من 
حیرت می کنم چطور ممکن است یک انسانی وجدان سالم 
داشته باشد و مدافع رفتار غرب باشد؟ پس پرهیز از غرب گرایی 
که آموزه امام بود در آیینه حوادث این روزگار بیشتر آشکار شد 
و شمایی که نسل نو هستید باید بیشتر در این راه ثابت قدم 
باشید. قدر این انقلاب را بیشتر بدانید و بدانید چه اتفاقی در 
کشور افتاده و چه گوهری به نام »استقلال« به دستتان رسیده 
است. حدادعادل با بیان این که این انقلاب از ابتدا مردمی بوده 
و بقایش نیز مردمی است، عنوان کرد: جنگ نیز با حضور مردم 
اداره شد. یک انقلابی که تا این حد مردمی است نمی تواند بدون 
تشکیلات باشد. پس یک تشکیلات سیاسی ضرورت دارد. بنده 
به عنوان این که رسما عضو یک حزب نیستم خودم را عضو همه 
احزاب و خادم همه می دانم و از زمانی که فهمیدم دوستان 
به دنبال تشکیل حزب »نسل نو« هستند از آن پشتیبانی 
کردم. وی تصریح کرد: خیلی ها وقتی به تشکیلات سیاسی 
فکر می کنند، کارویژه آن را انتخابات می دانند و فقط موقع 
انتخابات فعال می شوند. انتخابات یکی از وظایف تشکیلات 
سیاسی است. پیروزی در انتخابات هم شرط لازم موفقیت 
نه شرط کافی است. یک تشکیلات سیاسی باید به فردای 
پیروزی در انتخابات هم فکر کند. بنده به شما عرض می کنم 
امروز انقلاب قویا به نیروی سیاسی کارآمد برای اداره کشور 
نیاز دارد. وی افزود: اخیرا در خدمت یکی از برادران موفق در 
انقلاب بودم که می گفت ضعف دولت ها چه اصلاح طلب چه 
اصولگرا در اجراست. دولت ها یک ستاد بزرگ هستند با یک 
صف ضعیف، مثلا همین موضوع اصلاح یارانه ها را ببینید، بنده 
در درستی این کار تردید ندارم. از دولت قبل هم فهمیدیم این 
ارز ترجیحی فساد می آورد و بنده از چند سال پیش این را گفته 
بودم که می شود به تولیدکننده ارز ۴۲۰۰ بدهی و خواهش 
کنی حتما به تولید کالاهای اساسی بپرداز. بنده گفتم حتی 
اگر ارز ۴۲۰۰ داده می شود باید توزیع آن را خودتان به دست 
بگیرید که این کار را نکردند و الان تکلیف میلیاردها دلار از ارز 
ترجیحی مشخص نیست. پس تردیدی در درستی حذف ارز 

ترجیحی نیست اما الان در اجرا مشکل داریم.


